
Protok6l nr XXVII / 08

z XXVII sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo z 17 grudnia 2008 roku.

Obrady prowadzil Przewodnicz4cy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Srymanek.

Miejsce obrad: sala sesyjna Urzpdu Miasta i Gminy Czerniejewo, ul. Poznar[ska 8.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczqcy Rady otworzyl XXVII sesjp Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 1604,
przywital, Pani i Pan6w Radnych, Pani4 Burmistrz Danutg Grychowsk6 ZastEpcE Burmistrza Pana
Zbigniewa Sujaka, kierownik6w jednostek organizacyjnych Urzgdu Miasta i Gminy Czerniejewo,
Pan Juliana Pawlowskiego Komendanta Policji w Czemiejewie, Radnych Powiatu GnieZnieriskiego
Pan6w: Zbigniewa BrEklewicza i Rajmunda G4siorka, Przewodnicz4cego MlodzieZowej Rady
Filipa Warchola, Paristwa Soltys6w z terenu Miasta i Gminy Czerniejewo (lista obecnoici -

stanowi zal. nr I),PaniqJadwigq KosmalE Koordynatora Spraw Alkoholowych, Paniq Madkowiak
Dyrektora Biblioteki w Czerniejewie, przedstawicieli prasy i mieszkaric6w gminy.

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodniczqcy Rady stwierdzil,2e na sesji, wg listy obecnoSci, jest obecnych 15 Radnych - lista
obecnoSci - stanowi zal. nr 2. Radabyla wladna do podejmowania uchwal.

3. Przedstawienie porz4dku obrad.

Glos zabrala Pani Burmistrz, kt6ra wnioskowala o wycofanie z porzqdku obrad punktu l l
dotyczqcego podjgcia uchwaly w sprawie wyruhenia zgody na udzielenie bonifikaty od oplaty
z tyll:dru przeksztaLcenia prawa uzytkowania wieczystego w prawo wlasnoSci nieruchomoSci
przeznaczonej na cele mieszkaniowe, poloZonej w Czerniejewie przy ulicy Reymonta 5,
po otrzymaniu na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady delegacji do wydania stosownej decyzji.

Przewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wycofanie z porzqdku obrad projektu uchwaty
w sprawie udzielenia bonifikaty.

Radni 15 glosami ,,2a" vmiosek przyjEli.

Porz4dek obrad z 10.12.2008r. - stanowi zal. nr 3.

Przewodniczqcy Rady przedstawil porzqdek obrad po zmianie:
1. Otwarcie sesji
2. Stwierdzenie kworum
3. Przedstawienie porz4dku obrad
4. PrzyjEcie protokolu z obradpoprzedniej sesji
5. Informacja Przewodniczqcego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie

migdzysesyjnym
6. Sprawozdanie z dziaLalnoici Burmistrza w okresie miEdzysesyjnym, zuilaszcza

z wykonania uchwal Rady i realizaqi wniosk6w
7. Podjgcie uchwaly w sprawie doplat do taryfy PrzedsiEbiorstwa Wodoci4g6w i Kanalizacji

Sp. z o. o. w Gnie2nie zazbiorowe zaopatrzenie w wodE na terenie Gminy Czerniejewo
8. Podjgcie uchwaly w sprawie zatvnerdzenia taryf za zbiorcwe odprowadzanie Sciek6w na

terenie Gminy Czemiejewo
9. Podjgcie uchwaly w sprawie doplat do taryf za zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie

Gminy Czerniejewo
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10. PodjEcie uchwaly w sprawie przyjgcia Gminnego Programu Rozwi4zywania Problem6w
Alkoholowych na rok 2009

11. Podjgcie uchwaly w sprawie przyst4pienia do realizacji zadania pn. ,,System
unieszkodliwiania odpad6w komunalnych dla gmin objptych POROZUMIENIEM wtaz z
budowq Zakl adu Zagospodarowania Odpad6w w Lulkowie"

12. PodjEcie uchwaly w sprawie przeksztalcenia i nadania Statutu samorzqdowej instytucji
kultury pod nazw4Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy w Czerniejewie

13. Podjgcie uchwaly w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym
Zasobem Gminy Czerniejewo na lata 2009 -2013

14. Podjgcie uchwaly w sprawie wprowadzeniazmiando budzetu na 2008 rok
15. Interpelaqe, zapytania radnych i sohys6w
1 6. Odpowi edzi na zapytania
17. Wolne glosy, wnioski i informacje
18. Zan'klliigcie sesji

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poddal zmieniony porzqdek obrad pod glosowanie jawne,
bezwzglgdnqwiqkszoSciqglos6w. Rada 15 glosami ,,zd'porzqdek obrad prryjpla.

4. Prryjpcie protokolu z obrad poprzednich sesji.

Przewodniczqcy Rady przypomnial, iz Paristwo Radni otrzymali protok6l w odpowiednim
terminie, do dnia wczorajszego nie wptynEly uwagi dotyczqce jego treSci.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady poprosil o przyjgcie bez odczylywania protok6lu nr XXVVO8
z dnia26 listopada 2008 roku.

Radni 15 glosami,,zd' protok6l przyjgli.

5. Informacja Przewodniczqcego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie
mipdrysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zlo?ylinformacjE zdzialalno1ci-jej treSt stanowi zal. nr 4.

6. Sprawozdanie z dzialalnoSci Burmistrza w okresie mipdzysesyjnym, nnlaszcza
z wykonania uchwal Rady i realizacji wniosk6w.

Pani Burmistrz zloLyla informacj g o realizacji uchwal z dwudziestej sz6stej sesja Rady, kl6ra
odbyla siE 26listopada 2008 roku. Rada przyj gla 7 zaproponowanych uchwal, kt6re po podpisaniu
1 grudnia 2008r. dostarczono Wojewodzie Wielkopolskiemu, nastppnie zarieszczono na stronie
internetowej Urzgdu i na tablicy ogloszeri. Uchwaly dotyczqce: ustalenia wysokoSci stawek
podatkowych oraz ustalenia druk6w zostaly przeslane 1.12.2008r. do redakcji Dziennika
Wojew6dztwa Wielkopolskiego celem publikacji. Wszystkie uchwaly posiadaj4 merytorycmi
pracownicy do realizacji, a ponadto:

- uchwaly dotyczqce ustalenia wysokoSci stawek podatkowych orcz ustalenia druk6w 2 grudnia
tego roku przeslano do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Oczekujemy zatvaerdzeria
przezRlO uchwal. Nastgpnie uchwaly i druki deklaracji zostanqprzeslane do os6b prawnych celem
okreslenia wysokoSci podatku na 2009 rok.
- odnoSnie uchwaly w sprawie programu wsp6lpracy na przyszly rok z organizacjari
pozarzqdowymi i innymi podmiotami: na poczqtku nowego roku bgdzie ogloszony konkurs,
a zainteresowani bEdqmogli uczestniczylw tym konkursie by realizowat zadania gminy.
- po podpisaniu uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budzetu na rok 2008 przeslano j4 do
Regionalnej Izby celem zaopiniowania jej realizacji.
W dalszej czgsci Pani Burmistrz zloZyla sprawozdanie ze swojej dzialalnofici. Poinformowala
zabranych, 2e w okresie miEdzysesyjnym uczestniczyla w nastgpuj4cych uroczystoSciach
i spotkaniach:
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28 listopada dostarczono do UrzEdu program ,,2ywnoS6 dla potrzeb os6b najbiedniejszych".
N,qcznie otrzymaliSmy 23 tony 88 kilogram6w i 45 deko r6imych artykul6w spozywczych.
tr-qcznawartoS6 to 50.144,96 z-N.
28 listopada w zorganizowanym spotkaniu z Jvbilatarri, l<torzy obchodzili 50. rocznicE
zaw ar cia zwiqzku malzeriski e go,
29 listopadaw zorgatizowanym przez ZSP w Czerniejewie Swigcie patrona,
3 grudnia u Jubilat6w obchodz4cych Jubileusz 50. lecia po?ycia malhefskiego, ld6rzy z uwagi
na stan zdrowia nie mogli dotrzec na wsp6ln4uroczystoS6,
4 grudnia w zebraniu wiejskim w GEbarzewie, gdzie odbyly sig wybory uzupelniaj4ce do Rady
Soteckiej,
4 grudnia zostat zloaony wniosek do Wojew6dzkiego Funduszu Gospodarki Wodnej i Ochrony
Srodowiska na kanal izacjg Czerniej ewa,
5 grudnia pozegnano dlugoletni4pracownicg Urzqdu Pani4Marip Szuba,
6 grudnia na obchodach w Gminie Dominowo ,,Mikolajki 2008", tego samego dnia
w Mikolajkach w Czerniejewie,
6 grudnia zostaL naprawiony przepust w Pawlowie na drodze do Pana Barelkowskiego,
11 grudnia na spotkaniu w6jt6w i burmistrz6w, kt6rego tematyka byNa zwiryana z ustaleniem
wysokoSci skladek na Stowarzyszenie Swiatowid, ,
12 grudnia w otwarciu lokalnych obchod6w Swiatowego Dnia AIDS zorganizowanego
w ramach Powiatowego Konkursu o AIDS i HIV, kt6ry to konkurs zorganizowal ZSP
w Czerniejewie,
12 grudnia odbyl sig Jubileuszu 15. lecia dzialalnoSci Wielkopolskiego Zwiryku Inwalid6w
Narz4du Ruchu Kolo Gniezno,

- 12 grudnia wplynqla zlJrzgduMarszalkowskiego umowa na dodatkowe Srodki w wysokoSci 15

tysipcy zN zprzeznaczeniem na drogi,
- od 15 grudnia trwaj4prace zwiqzane z kruszeniem gruzu i kamienia polnego, dlatego postgpuj4

roboty drogowe zwiqzane zr6v,nariem dr6g,
- 15 grudnia w spotkaniu oplatkowymzorganizowanym przez ZNP w Czerniejewie,
- dzi| byl przedstawiciel wrzesiriskiej firmy, dzigki kt6rej zostanie uzupelniona szyba

w przystanku autobusowym w Pawlowie.

7. Podjpcie uchwaty w sprawie doplat do taryfy Przedsipbiorstwa Wodoci4g6w i Kanalizacji

Sp. z o. o. w GnieZnieza zbiorowe zaopztrzenie w wodg na terenie Gminy Czerniejewo.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu

Komisji Rady 11 grudnia 2008 roku.

Pani Eliza T4drowska referuj4c projekt uchwaly powiedziala, 2e zgodnie z ustaw4 o zbiorowym

zaopatrzeniu w wodE i zbiorowym odprowadzaniu Sciek6w Rada moZe podja6 stosown4 uchwalE

i zadecydowad o doplacie dla wybranej lub dla wszystkich grup taryfolvych na terenie gminy, gdzie

ustruga jest prowadzona. W zwiqzku ztym proponuje siE uchwalQ na wprowadzenie doplaty dla

wszystkich mieszkaric6w gminy do taryfy PrzedsiEbiorstwa Wodoci4g6w i Kanalizacji za zbiorowe

zaopatzenie w wodE w wysokoSci 0,25 zl netto + 7 oh VAT. Jest to spowodowane tym, aby

obniZy| koszty dlaku2dego mieszkarica wody, kt6re s4na terenie gminy stosunkowo wysokie.

WiceprzewodniezqcaRady K. G6rka odczytalauchwalg nr XXVU156i08 - stanowi zal. nr 5.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalE pod glosowanie jawne, zwykJqwiqkszoSci4 glos6w. Rada

15 gtosami ,,2a" uchwilgprzYjgla.

8. Podjpcie uchwaty w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie

Gminy Czerniejewo.



Przewodniczqcy Rady wspomnial, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady 11 grudnia bieZ4cego roku.

Pani E. T4drowska powiedziala, 2e zgodnie z ustaw4 o zbiorowym zaopatrzeniu w wodg
i zbiorowym odprowadzaniu Sciek6w Rada Miasta i Gminy Czerniejewo podejmuje uchwalg
w stosunku do taryf za zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na mocy art. 24 ust. 1. Natomiast ust.
5 art.24 stanowi, i2 Rada jest stosowna do podjgcia przedmiotowej uchwaly w terminie 45 dni od
daty zloAenia wniosku o zatwierdzenie taryf, kt6ry zostal zNohony 18 listopada br. na rgce Pani
Burmistrz, a skierowany przez referat Rolnictwa i Infrastrukt ry. Ten2e referat zajmuje sig
gospodarkq wodno - Sciekow4 na terenie gminy Czerniejewo, w szczeg6lno5ci dotyczy to oplat za
Scieki onlz prowadzenie gospodarki Sciekowej i utrzymania urzqdzeri. Po dokonaniu bilansu
utrzymania wzqdzehkarnlizacyjnych i zwiqzanychztymwydatk6w izliczeniuprzychod6w ztego
tyhrlu, okazuje sig, 2e zbudzetu doklada sig do utrzymaniavrzqdzenkanalizacyjnych spore kwoty.
W zwi4pku z tym, zgodnie z ustaw4 utrzymanie vzqdzeh powinno byt zbilansowane, dlatego teZ
po dokonaniu rozrachunku podjgto dgcyzjE, aby wprowadzi6 stawkE za zbiorowe odprowadzanie
Sciek6w w wysokoSci 4,30 zl za m' netto * 7% VAT dla odbiorc6w gospodarstw domowych
i pozostalych. Poprzednia stawka obowiq.zywal a od 28.12.200 I roku.

Radny St. Szymkowiak poprosil o przedstawienie kolejnej uchwaty, aby bylajasnoSd, 2ebpdzie
doplata do ustalonej cery za Scieki.

Pani E. T4drowska dodala, ze kolejnq uchwalq jest podjEcie doplat do taryf za zbiorowe
odprowadzanie Sciek6w. Po dokonaniu takiej analizy stwierdzono,2ebEdzie sig stosowalo doplatg
w wysokoS ci 1,20 zl. do 1 m3 Sciek6w.

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odczytalauchwalE nr )O(VUl57l08 - stanowi zal. nr 6.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalE pod glosowanie jawne, zryUJ1.wigkszoSci4 glos6w. Rada
1 5 glosami,,zt' uchwalE przyjgla.

9. Podjgcie uchwaly w sprawie doplat do taryf za zbiorowe odprowadzanie 6ciek6w na terenie
Gminy Czerniejewo.

Przewodniczqcy Rady powiedzia| 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo l1 grudnia 2008 roku.

Pani E. T4drowska nadmienila, 2e zgodnie ustaw4 o zbiorowym zaopatrzeniu w wodg i zbiorowym
odprowadzaniu Sciek6w art. 24 ust. 6 Rada mohe wprowadzi6 doplaty do grupy taryfowej na
terenie gminy. W zwi4Tku z faktem, i2 zostil.a podjgta uchwala o zwipkszonej stawce za
odprowadzenie Sciek6w i tym, 2e bylaby ona bardzo wysoka i bylaby bardzo duZym obciqzeniem
dla budzetu gminy, dla zmniejszenia ponoszonych w przyszloiici koszt6w zwiryanych
z wprowadzeniem tejZe stawki mo2na wprowadzil w Lrycie doplaty do kazdego metra szeSciennego
Sciek6wwprowadzanychdowzqdzefi kanalizacjisanitarnej.

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odczytalauchwalg nr XXVIi 158/08 - stanowi zal. nr 7.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalE pod glosowanie. Rada 14 glosami ,,2a" i 1 glosie ,,przecitv"
uchwalg przyjEla.

10. Podjpcie uchwaly w sprawie puyjgcia Gminnego Programu Rozwi4zywania Problemr6w
Alkoholorvych na rok 2009.

Pani Jadwiga Kosmala referujqc projekt uchwaly wspomniala o us'tawie o wychowaniu
w trzelwoSci i przeeirvCzialaniu alkoholizmov*i, .s mySl kt6+ej nela2ony zostel obowiqgek
----':^^:^ D-^---t Profrlaktyki i Psoz'wiezywrnia Problem6'w Alkoholowych na kolejny rok.l t rLtJvvra r ruBr<uuu

SpoSr6d wyznaczonych cel6w niewiele siE zmienia, zwykle jest to zapobieganie powstawaniu
nowych problem6w oraz zmniejszanie rozmiar6w problem6w istniej4cych. Do zadaft
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realizowanych przez Komisjg naleay finansowanie punktu konsultacyjnego, w 2009 roku planuje
siq rozszerzenie o miejscowoS6 Zydowo, dostarczanie informacji o prowadzeniu profesjonalnej
terapii, motywowanie i kierowanie do leczenia, kierowanie na leczenie odwykowe, udzielanie
rodzinom wsparcia poprzez zobowiryanie do leczenia, przyjmowanie zgloszeh o przypadkach
naduZywania alkoholu z jednoczesnym wystppowaniem przeslanek powodujqcych rozl<Nad Zycia
rodzinnego, demoralizacjg, bardzo czEsto przemoc, wzywanie na rozmowQ os6b, co do kt6rych
wplynElo zgloszenie i pouczenie ich o koniecznoSci zaprzestartia dzialafl kierowanie na badania
przez bieglego, przygotowanie dokumentacji zwiryanej z postgpowaniem s4dowym, skladanie
wniosk6w o wszczecie postgpowania do sqdu rejonowego, udzielanie wsparcia osobom po
zakoficzeniu terapii, kierowanie os6b po przemocy do specjalist6w, prowadzenie profilaktycznej
dzialalnoSci informacyjnej i nadz6r nad ograniczeniem dostEpnoSci alkoholu, czyli kontrole
sklep6w. Gl6wnym ir6dlemfinansowania s4 Srodki z pobieranych oplat zakorzystarrie z zezwolefi.
Czlonkom Gminnej Komisji przysluguje wynagrodzenie w wysokoSci L/4 minimalnego
wynagrodzenia miesiEcznego. Realizacja v,rw zadah zqmujqsiE jak zwykle: Grupa AA, Komisja,
Komisariat Policji w Czerniejewie, Miejski Osrodek Pomocy Spolecznej w Czerniejewie, Swietlica
Dziennego Pobytu, dwie Swietlice Srodowiskowe, dwa Zespoty Szk6l Publicznych, Przychodnia
LekaruaRodzinnego. Og6lem planujemy wydad 81.600 zl, a z oplat za alkohole przewiduje sig ok.
75.000 zJ, ok. 5.000z,1. z oplat rodzic6w za pobyl w Swietlicy Dziennego Pobytu. Nastppnie Pani
J.Kosmala przedstawila finansowanie, kt6re jest zawarte w rczdziale VII Programu, a kt6ry byl
omawiany na Komisji wsp6lnej i Komisji OSwiaty.

Przewodniczqcy Rady poprosil Radnych o poprawienie w Programie w punkcie 3 poprzez
wykreSlenie Wrazr,,uchylony". NastEpnie Pan Przewodniczqcy zapfial o tozdzial 3 punkt 2:

,,wzywanie na rozmowQ os6b, co do kt6rych wplynElo zgloszenie i pouczenie o koniecznoSci
zaprzestaria ww. dzialaif', czy taki delikwent, kt6ry nadu?ywa alkoholu i Zle sig dzieje w jego

rodzinie poprzez jego dzialarria jest zobowiqzany do udzialu w posiedzeniach Komisji i kto go do
tego zmusi?

Pani J. Kosmala odpowiedziala,2e zmusid nie jest w stanie ani Komisja, arri s4d. Komisjawzywa
do stawienia sig na posiedzenie do trzech ruzy, jest zbierana wszelka dokumentacja i jest wysylany
wniosek do s4du. Nastqpnie s4d wzywa delikwenta, kt6ry jesli sig nie stawi to jest doprowadzany
na rozprawQ. Komisja zapraszana rozmowg i motywuje do zaprzestania picia alkoholu.

Przewodni czqcy Rady podzielil sip spostrzezeniami,kt6re zaobserwowal na terenie Zydowa, gdzie

maloletni spoZywaj4 alkohole w miejscach publicznych i chodzq ulicami z piwem.

W cywilizowanych krajach, gdzie alkohol sig sprzedaje osobom pelnoletnim, czyli 21 letnim. Mo2e

warto bytoby zrobil kampanig, Zeby wiek uprawnionych do zakupu alkoholu podwyZszy|? Mlodzi
18 letni ludzie kupuj4 alkohol, wynoszq go poza sklep i przekazujq nieletnim, kt6rzy z tak
zakupionym alkoholem paradujq id4na przystanek i go spoZywaj4w spos6b nielegalny, ale jawny.

Jest io zjawisko narastaj4ce i czy sq proponowane rozwiqzarria Zeby t4 skalE umniejszy6? M6wi siE
o gimnazjalistach, kt6ry zaczynajqpid alkohol w wieku l2-I3lat. JeSli tego sip nie wypleni w tym
wieku, to p6zniej nie bgdzie szans na wyleczenie.

Pani J. Kosmala wyjaSnila, 2e w 2007 roku odbylo sig szkolenie dla sprzedawc6w alkoholu. Bylo
pytanie, co w sytuacji gdy doroslemu zostanie sprzedane piwo a za chwilE to piwo znajdt$e siE w

igku mlodego? Prowadzqca szkolenie Pani doktor Kobrzyriska powiedziaNa, 2e pracownik sklepu
ma obowiq,zek poinformowa6 policjg. Musimy zaczq| edukacjE od mlodziezy szkolnej poptzez

odpowiednie kampanie, np. zachowaj trzelwy umysl. Byla ona szeroko zakrojona w szkole
w bzerniejewie. Programy profilakJyczne s4 finansowane taki, jakie sobie zuZyczqszkoty. Niekt6re
progftrmy profilaktyczne se bardzo drogie, np. program Marka Kotariskiego kosztuje ok. 2.000 z].
W naszych dzial.aniachzvtrbcimy uwagQ na sprawy poruszane przez Pana Przewodnicz4cego.



Przewodniczqcy Rady zapylat Pana Komendanta, czy Policja posiada dane ilu maloletnich
spoZywaj 4cych alkoho I zatrzy mano do kontro li ?

Pan Komendant Policji wyjaSnil, 2e nieletnich nie molna ukarai mandatem. Wykonuje sig
skierowania do sqdu rodzinnego dla nieletnich, kt6rych w tym roku bylo doSd duzo. Do s4du
przybywarodzic z dzieckiem i przeprowadza sig rozrnowQ. Nieletni obiecuje, 2e nie bgdzie pil, ale
po wyjSciu z s4du robi to samo. Punkty sprzeda?y maj4 obowi4pek dopilnowania, Zeby sprzedarry
alkohol nie byl spozywany w sklepie i obok sklepu. Komisja dziala profilaktycznie, a nie
zapobiegawczo. Jeaeli szkola, rcdzic nie doprowadza do tego, 2e dziecko nie bgdzie pilo i bralo
narkotyk6w to policja, komisja, s4dy nie dadzqrady. Posiadane przez Komisjg Srodki wystarcz4
tylko na profilaktykg. Ponadto Komisja powinna mie1 zezwolenie na kontrole i przeprowadzat je
wieczorami.

Radny St. Szymkowiak nawiqzal do organizacji imprez og6lnodostgpnych polqczonych ze
sprzedaaq piwa. Sprzedaj4cy nie zwraca uwagi komu sprzedaje, czy to jest osoba starcza czy
nieletnia. W zwi4pku z tym trzeba byloby siE temu przyjrzet na podobnych imprezach. Kolejna
sprawa zostalawywolana w Teleskopie, gdzie w jednej z gmin wojew6dztwa wielkopolskiego byla
organizowanaimprezao szerokim zasiEgu skierowana do mlodzieLy, anazakohczenie serwowano
alkohol. JeSli bEdziemy robili imprezE dlarriodzie?y nie sprzedajmy na niej alkoholu.

Radny powiatowy Zbigniew BrEklewicz powiedzial, ze Komisja Bezpieczefstwa i Porz4dku
Publicznego Rady Powiatu GnieZnieriskiego przy wsp6ludziale przedstawicieli gmin z terenu
powiatu zorganizowala spotkanie na wniosek Komendanta Policji Powiatowej w GnieZnie.
Tematem wiodqcym bylo funkcjonowanie Izby Wytne?wief oraz powolarie Zespolu Plac6wek
i Zespolu Specjalist6w Swiadcz4cych kompleksowe pomoc osobom uzalehnionym. Wystosowano
pismo do prawnik6w z zapytaniem, jakie s4 moZliwoSci prawne dotyczqce mo2liwoSci powstania
takich plac6wek do walki z alkoholizmem? Jakimi zasobami dysponuje powiat w zakresie
zapewnienia lokalu? Czy istnieje mozliwoS6 pozyskania Srodk6w unijnych na utworzenie zespolu
plac6wek dla os6b zagrohonych wykluczeniem spolecznym ztyfiftu alkoholizmu?

WiceprzewodniczqcaRady K. G6rka odczfiahauchwalg nr XXVUl59l08 - stanowi zal. nr 8.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod glosowanie jawne, zryUJ4.wigkszoSci4 glos6w. Rada
15 glosami ,,2a" vchwilgprzyjENa.

Przewodni czqcy Rady oglosil przerwe, kt6ra trwala od godz. 1706 do gody. 1728 .

11. Podjpcie uchwaty w sprawie prryst4pienia do realizacji zadania pn. ,,System
unieszkodliwiania odpad6w komunalnych dla gmin objgtych POROZUMIENIEM wraz
z budow4 Zal<ladu Zagospodarowania Odpad6w w Lulkowie".

Przewodniczqcy Rady powiedzial, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo 11 grudnia bieZ4cego roku.

Pani Aleksandra Krygier powiedziala, 2e t8 stycznia 2008 roku Gmina Czerniejewo wraz z 12
gminami powiatu gnieZnieriskiego i wrzesiriskiego zawarla porozumienie miedzygminne wraz
z miastem. Przedmiotem porozumienia jest realizacja zadania pn.: ,,System unieszkodliwiania
odpad6w komunalnych dla gmin objgtych porozumieniem v{raz z budowq ZakNadu
Zagospodarowania Odpad6w w Lulkowie" w oparciu o wojew6dzkie, powiatowe i gminne plany
gospodarki odpadami przez opracowanie systemu gospodarki odpadami dla stron porozumienia,
przygotowanie opracowari technicznych i ekonomicznych oraz prawnych do realizacji inwestyeji,
rcalizacja inwestycji - Zakadu Zagospodarowania Odpad6w w Lulkowie, przekazanie inwestycji
do eksploatacji na zasadach ustalonych w porozumieniu. W 2009 roku planuje sip wykonanie
niezbEdnej dokumentacji technicznej. Realizacja inwestycji bgdzie uzalehniona od pozyskanych
(rodk6w nozzbtdzetowSrch- Szae-unk-owy,koszt trudo-r,vy ZakladuZagospodarowania Odpadami"  r - - - - - - - -



wynosi lqcznie dla wszystkich stron porozumienia okolo 60 mln zl. System zagospodarowania
odpad6w to nie tylko zbi6rka, ale i przetwarzanie. Na wyposazenie ZZO w Lulkowie skladaj4 sig
nastEpujqce elementy:
- sortowniamechaniczna,
- sortowniarpczrra, kt6ra bgdzie wyposazona w sito bgbnowe dwusekcyjne,
- instalacja fermentacji przeznaczona do prowadzenia procesu fermentacji,
- kompostownia,
- stanowiskodemontazuodpad6wwielkogabarytowych,
- punkt zagospodarowania odpad6wbudowlanych,
- punkt czasowego magazynowania odpad6wniebezpiecznych,
- linia do produkcji paliwa alternatywnego.
Na wyposazenie stacji przeladunkowej w Bardo bEd4 sig skladai nastEpuj4ce elementy:
- sortownia mechaniczno -reczna,
- kompostownia,
- stancja przeladunkowa frakcji nadsitowej odpad6w zbiennych nieselektywnie.

WiceprzewodniczqcaRady K. G6rka odczfialauchwalE nr XXVII/160/08 - stanowi zal. nr 9.

Przewodniczqcy Rady poddat uchwalE pod glosowanie jawne, zv'ryklqwipkszoSciq glos6w. Rada
1 5 glosami,,za'' uchwaNg przyjgNa.

12. Podjpcie uchwaly w sprawie przeksztalcenia i nadania Statutu samorz4dowej instytucji kultury
pod nazw4 Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy w Czerniejewie.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji I I grudnia biez4cego roku.

Pani Dorota Krause powiedziala,2e zgodnie z ustawq o bibliotekach gmina organizuje i prowadzi
co najmniej jednq bibliotekE publiczn4 wraz z odpowiednia liczbq filii, oddzial6w i punkt6w
bibliotecznych. R6wnie2 zgodnie z tq ustaw4 biblioteki publiczne sq zorganizowane w formie
instytucji kultury, m.in. biblioteki jednostek samorz4du terytorialnego. Taka biblioteka, kt6ra
stanowi samodzieln4jednostkE organizacyjnqdzialana podstawie aktu o utworzeniu biblioteki oraz
Statutu, kt6ry nadaje orgarizator takiej biblioteki. Podlega ona wpisowi do rejestru instytucji
kultury i z tq chwilq uzyskuje osobowo3d prawnq. Ten projekt uchwaly v,ffaz z zalqcznikiem,
kt6rym jest Statut biblioteki byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu I L
grudnia i uzyskal pozytywn4opinig.

Pani Maria Ma6kowiak Dyrektor Biblioteki zabierqqc glos powiedziala, 2e przeksztalcenie sig
Biblioteki daje mo2liwoS6 przystEpowania do uzyskiwania funduszy ze Srodk6w unijnych oraz
fiZnego rcdzaju plan6w. Do tej pory, nie bEdqc plac6wk4 kultury, nie byla takiej mo2liwoSci. W
tym roku z Ministerstwa Kultury iDziedzictwa Narodowego byly fundusze przeznaczone na zakup
ksiEgozbior6w, a byla to kwota 7 .900 zt. Byl skladany wniosek do programu ,,Dzialaj lokalnie" pod
egid4 Stowarzyszenia Integracyjno - Rehabilitacyjnego ,,Razem", zaopiniowany pozytywnie Iecz
nie zakwalifikowany do realizacji. Bgdqc oddzieln4 plac6wk4 bEdziemy mogli uzyskiwad Srodki
zev,ngtrzne, skladniki maj4tkowe, datki, spa.dki i oplaty. BraliSmy udzial w akcji i ,,Czas na
czytanie - ksi4Zka wzbogaca".

Radny S. Zakrzewski nawi4zal do zapisu w $ 6 uchwaly odnoSnie oddania Bibliotece budynku
w Czerniejewie, a w Statucie w $ 15 jest zapis o prowadzeniu przez Bibliotekg filii w Zydowie.
Radny zapytal, czy nie powinno byl zapisu o oddaniu Bibliotece w u?yczenie2lokali?

Radca prawny M. LeSna wyjaSnila, 2e sarrorz4dowa instytucja kultury, kt6ra powstanie bEdzie
miil.a swojq siedzibg w Czerniejewie i istotnie jest przekazarie nieruchomo6ci na podstawie
u?yczenia w Czerniejewie. Kwestia filii bgdzie w odrgbnej umowie pomiEdzy Gmin4 a Bibliotekq
kt6rej siedziba jest w Czerniejewie.



Przewodniczqcy Rady nawi4pujqc do $ 10 Statutu, w mySl kt6rego Biblioteka moze prowadzi6
odrEbn4 dzialaInoll, zapytal Pani4 Dyrektor, czy widzi mozliwoSd wsp6lpracy na niwie kultury
pomiEdzy Bibliotek4 a organizacjami w Czemiejewie i w Zydowie i wspieranie sip nawzajem. Do
tej pory Biblioteki trzymaly sig tylko zadania wypo?yczania ksi4Zek. Czy bEdzie organizowana
jakal dzialalnoS6 pomiEdzy Bibliotekq a innymi instytucjami i stowarzyszeniami?

Pani Dyrektor odpowiadaj4c wyrazila nadziqE, 2e bgdzie wsp6lna wsp6lpraca, wsp6lna
organizacja, wsparcie i pomoc. W planie styczniowym lub lutowym moze byi przedstawiony
progftlm dzialaria.

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie planu pracy, wsp6lpracy iwydarzefikulturalnych.

Radny Sl. Zaktzewski nadmienil, ze na stronie 6 gazety samorz4dowej jest artykul o 50. urodzinach
Smerf6w, takae dziaNalno!'6 Biblioteki nie polega tylko na v,rypo?yczaniu ksi4!ek.

Przewodniczqcy Rady wspomnial, 2e nie ma wsp6lpracy w Zydowie pomigdzy organizacjanl
a Bibliotek4.

WiceprzewodniczqcaRady K. G6rka odczyla\auchwalg nr XXVIV161/08 - stanowi zal. nr 10.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalE pod glosowanie, a Rada 15 glosami ,,2a" uchwalpprzyjgNa.

13. Podjgcie uchwaty w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniorvym
Zasobem Gminy Czerniejewo na lata 2009 -2013.

Przewodniczqcy Rady dodal, ze projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu Komisji
Rady 11 grudnia biezqcego roku.

Pan Artur Galant wyjaSnil, 2e obowiryek uchwalania Wieloletniego Programu Gospodarowania
Mieszkaniowym Zasobem Gminy wynika wprost zprzepis6w ustawy z dnia2l czerwca 2001 roku
o ochranie praw lokator6w w mieszkaniowym zasobie grniny i o zmianie kodeksu cywilnego.
Zgodnie z przeslankami zawartymi w ustawie, Program powinien obejmowad co najmniej 5
kolejnych lat i regulowai wszystkie kwestie, kl6re okresla ustawa. Do tej pory Gmina Czerniejewo
nie miala opracowanego Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem
Gminy, dlatego ze wzglEdu na wym6g ustawowy podjEcie niniejszej uchwaly jest konieczne
i uzasadnione.

WiceprzewodniczqcaRady K. G6rka odczylala uchwalg nr XXVIV|62|08 - stanowi zal. nr I I.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalg pod gtosowanie, kt6r4Rada 15 glosami ,,2a" przyjgla.

14. Podjgcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do bud2etu na 2008 rok.

Przewodniczqcy Rady nadmienil, 2e projekt uchwaly byl omawiany na wsp6lnym posiedzeniu
Komisji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo w dniu 11 grudnia 2008 roku.

Pani Skarbnik Julita Rybak zreferowala projekt uchwaly, w kt6rym dokonuje sig zwigkszeria
dochod6w gminy zgodnie z zalqcznikiem nr 1 o kwotg 122.286,20 zl. do wysokoSci 16.696.009,36
zl, w nastEpuj4cych dzialach:
- 700 o kwotE 55.00021
- 750 o kwotg 2.500 zl
- 756 o kwotg 45900 zl
- 758 o kwotg 10.094 zl
- 801 o kwotg 1.035,20 zN :

- 854 o kwotE 1.857 zl
- 921 o kwotg 3.900 zN
Zgodnie z zalqcznikiem nr 2 dokonuje siE zwipkszenia wydatk6w o kwotE 122.286,2021 do
wysokoSci 17 .867 .629,3 6zl, w nastEpuj 4cych dzialach



- 010 dokonuje siE zmniejszeniao kwotE 923'81
- 020 dokonuje sig zmniejszeniao kwotE 500 zl
- 600 dokonuje siE zwiEkszenia o kwotg l-25021
- 700 dokonuje sig nviEkszenia o kwotq 10.000 zl
- 710 dokonuje siE zmniejszenia o kwotE 7.000 z\.
- 750 dokonuje sip zwigkszenia o kwotg 28'300 zl
- 7slprzeksiggowanie pomigdzy paragrafami
- 756 dokonuje sig zwiEkszenia o kwotE 1.000 zt
- 757 dokonuje sig zwigkszenia o kwotE 6.800 zl
- 758 dokonuje siE zmniejszeniao kwotE 3.885,58 zl
- 801 dokonuje siE zwiEkszenia o kwotq 68.635,20 zN
- 851 dokonuje sig zwiEkszenia o kwotE 3.310 zl
- 852 dokonuje sig zmniejszeniao kwotq 4.000 zl
- 854 dokonuje siE zmniejszeniao kwotE 893 zt
- 900 dokonuje siE zwiEkszenia o kwotE 16.293,39 zl
- 921dokonuje sig zwiEkszenia o kwotq 3.900 zl.
Integralnq czgsci4 zmian do budzetu jest zalqcznik nr 5 dotyczqcy Wieloletnich Program6w

tnwestycy.lnych na lata2008-2010. Nasz wklad, kt6ry ponieSliSmy na budowg ZalrJadrt w Lulkowie

w wysokoSiiZ.SqZ,S0 z] oruz wklad w 2009r. 25.4252 i 2010r. 489.818 zlW zalqcznkunr 7

wyaatti maj4tkowe dokonuje sig zmian o kwotg 4.028,69 zl,co daje kwotq 3.452.774,642N.

Wiceprzewo dniczqcaRady odczytalaprojekt uchwal nr XXVII/163108 * stanowi zal. nr 12.

Pani Skarbnik poprosila o przerwE.

Przewodni czqcy Rady oglosil przerwQ,kt6ra trwala od godz. 1810 do godz. 1820.

pani Skarbnik powied ziala, Le nie ma Ladnych zmian jesli chodzi o dochody i wydatki w budzecie.

S4zmiany w wydatkach bieZ4cYch:

,, - wynagro dzeniai pochodne o kwotE 36.660,00 zl do wysokoSci 6.510.619,5221

- wydatki pozostale o kwotg 7 4.797 ,5lzl do wysoko ici 7 .779 .135 ,l0zl" .

Wiceprzewo dntczqcaRady K. G6rka odczylala projekt uchwaly Nr XXVIIll63l08 po dokonanych

poprawkach-iei tre{t stanowi zal. nr l3-

przewodni czqcy Rady poddal uchwalq pod glosowanie jawne, zwkJq,wiEkszoSci4 glos6w. Rada

1 5 glosami,,zt' luchwalg PtzYjgla.

15 . Interpelacje, zapytania radnych i soltys6w.

Radna M. Watuszyriska zwr6cila sip z proSb4 o naprawQ o6wietlenia ul. Armii Poznah ptzy

posesjach nr 20 i z4 i dalei, gdzie nadal nie Swiecq l*py. Radna porosila, aby konserwator co jakiS

rrur ru- sprawdzal, czy- Iantpy Swiec4. Jest niemo2liwo6ci4 aby Radni sprawdzali, czy lanpy

Swiec4. Rud"V mo1eprzekaziwniosek, jeSli dowie sig od mieszkarica o ubytkach w oSwietleniu.

pani Burmistrz odpowiadaj4c na proSbE wyjaSnila, 2e nasz konserwator mohe dokonywa6 napraw

tylko na gminnym majqtku. Wipomniane lampy s4 posadowione nie na majqtku gminnym,

w zwiryki z czq musi siE zajqe tym energetyka. Trzy dni temu byto do energetyki wysylane

pismo, ale po dokladnym sprawdzeniu jutro telefonicznie bgdzie udzielona odpowiedZ.

pan Soltys M. Kozlowski poprosil o zlozenie wniosku do Zarzqdu Dr6g Powiatowych o wycinkq

krzew6w przy drodze powiatowej Czemiejewo - Zydowo.

pani Burmistrz odpowiedziala, Ze pismo do powiatu zostanie wyslane, a naszym pracownikom

gospodarczym zostanie wydane polecenie wykonania pielEgnacji na drogach gminnych.
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Radny S. Nowicki zlozyl wniosek odnoSnie niezabezpieczonego budynku przy torach kolejowych
w Szczytnikach Czerniejewskich. W CzeluScinie przy drodze powiatowej s4kratki Sciekowe, kt6re
sig przekrEcaj4. Ostatnio w taka kratkg wpadta osoba. Radny poprosil o napraw€.

Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e wzglgdem nastawni Urzqd wysylal pismo niejednokrotnie do
Polskich Kolei Paristwowych, ale wszystko spowodowane jest brakiem Srodk6w. OdnoSnie kratek
Sciekowych pismo zostanie wyslane.

Pani Burmistrz nawiqzala do zblizajqcego sig Bozego Narodzenia i zNoLyNa zebranym Zyczenia
Swiqteczne.

Przewodniczqcy Rady w imieniu Rady Miasta i Gminy Czerniejewo zNoLyN serdeczne iryczenia
Swi4teczne.

1 6.Odpowiedzi na zapytania.

l7.Wolne glosy, wnioski i informacje.

(punkty 16 i 17 zostaly om6wione w punkcie 15)

lS.Zamknipcie sesji.

Przewodniczqcy Rady zamkn4l XXVII sesjE Rady Miasta i Gminy Czerniejewo o godz. 18:40
dziEkuj qc Wszystkim za przyby cie.

Zakohczono protok6l z obrad, kt6ry zawiera l0 stron i 13 zalqcznik6w. Protok6lowala Renata
Simiriska inspektor ds. obstugi Biura Rady.

Szczeg1lowy zapis audio z sesji jest dostqpny na stronie www.czernieiewo.com.pl.

Wszystkie zalqczniki sqdostqpne w Biurze Rady.

Przewodn rzqcy
i  GminRadv Mias


